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Kleuters en corona  -  Sensibilisering vanuit Welzijn

‘Voor de jongste schoolgangers, de kleuters, heeft de coronasluiting van de scholen niet 
veel goeds gedaan’, zo verklaarde professor Michel Vandenbroeck (UGent) op 18 
augustus jl. in De Morgen.

Hij vult daarbij aan dat “de meeste problemen die we gezien hebben door de sluiting van 
kleuterscholen vooral een versterking zijn van bestaande problemen, eerder dan nieuwe. 
Alle kleuters hebben leerkansen gemist. Maar kinderen die in moeilijker situaties leven, 
hebben meer gemist dan de anderen.”

Professor Vandenbroeck bevestigt dat het nu de prioriteit moet zijn - ook al zitten ouders 
met grote angsten omtrent een tweede en derde golf - om kleuters opnieuw massaal op 
school te krijgen.

1. Hoe gaat de minister samen met zijn andere bevoegde collega’s ervoor zorgen dat 
de mogelijk nog bestaande angstdrempels om kleuters terug naar school te sturen, 
verlaagd worden? Welke rol ziet hij hiervoor weggelegd voor de Huizen van het Kind 
en de OCMW's?

2. Uit het interview blijkt dat kleuters die het hardst getroffen zijn door de sluiting van 
scholen vooral kinderen zijn die al leefden in moeilijkere situaties en dat er hierdoor 
een extra versterking is van bestaande problemen. 

Is het de bedoeling om via de verdere uitrol van 1-gezin-1-plan extra te investeren 
in deze gezinnen? Welke andere acties zal de minister ondernemen om het welzijn 
van deze kinderen te verbeteren en te versterken?

3. Ziet de minister mogelijkheden om vanuit zijn bevoegdheden meer te sensibiliseren 
en te informeren over de veel lagere besmettelijkheid van COVID-19 onder 
kleuters? 
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1. De Huizen van het kind schenken veel aandacht aan de diverse initiatieven die lokale 
en bovenlokale actoren ondernemen om gezinnen het vertrouwen te laten herwinnen 
om hun kinderen te laten deelnemen aan onderwijs en andere maatschappelijke 
voorzieningen zoals kinderopvang, kampen, speelpleinwerking, sportkampen en 
dergelijke meer. 

Het agentschap Opgroeien ondersteunt hen daarin door via Expoo een forum te bieden 
waar de vraag hoe ze gezinnen en kinderen kunnen ondersteunen op deze diverse 
domeinen (kleuterschool, kinderopvang, ontmoeten,….) in deze bijzondere situatie 
prominent aanwezig is. Op dat vlak faciliteert het Agentschap de uitwisseling van 
inspirerende praktijken. Daarin spelen de lokale netwerken Huizen van het Kind en de 
partners die van deze netwerken deel uit maken hun rol om gezinnen met (jonge) 
kinderen accuraat te informeren en gerust te stellen om hun kinderen/jongeren binnen 
de geldende contouren toch te laten deelnemen aan het maatschappelijk leven. Door 
bij elke gelegenheid de vraag naar dergelijke initiatieven te stellen, stimuleert het 
Agentschap dat ook. In die zin vormen de Huizen van het Kind als netwerk samen met 
hun partners ook in deze situatie een belangrijke en positieve verbindende (f)actor.

2. In 2021 rollen we inderdaad ‘1 gezin 1 plan’ in 2021 in Vlaanderen gebiedsdekkend 
uit. De teamwerking van ‘1 gezin 1 plan’ beweegt zich tussen basisvoorzieningen en 
de meer gespecialiseerde jeugdhulp. De finaliteit ligt op laagdrempelige hulpverlening 
en jeugdhulpproblematiek. In die zin maken gezinnen met kleuters zeker deel uit van 
de doelgroep van ‘1 gezin 1 plan’ maar deze is veel ruimer dan enkel deze gezinnen. 
We blijven verder inzetten op sociaal werk en psycho-pedagogische expertise binnen 
de lokale teams van Kind en Gezin ten einde de opvolging van geïntegreerde 
gezinstrajecten met aandacht voor verschillende levensdomeinen voor gezinnen met 
kinderen van 0 tot 3 jaar te optimaliseren. Daarbij wordt intensiever ingezet op de 
gezinnen die het op een of ander manier nodig hebben of meer maatschappelijk 
kwetsbaar zijn.

3. Tot hiertoe werd er gewerkt via de sociale media. Het agentschap Opgroeien heeft 
reeds een tiental Facebook-berichten aangemaakt tussen het begin van de Corona-
crisis en eind juli. Deze berichten waren bedoeld voor de ouders, waarbij zowel 
professor Van Damme als professor Goossens werden geciteerd over de lagere 
besmettelijkheid van de kleuters.


